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Abstract (en)
The device comprises a cylindrical driving body (1) which accommodates an axially acting percussion tool (7) and has at the front end a preferably
interchangeable driving head (8) and at the rear end, apart from the feed lines (11) for the inherent supply, a connection (12) for the pipes, cables
and the like of the lines (16) to be laid. So that driving can be carried out in a powerful, efficient and reliably directed manner, a coaxial tool
holder (3) is mounted in the driving body (1) in such a way that it can be rotated and driven, on which tool holder (3) the percussion tool (7) sits
eccentrically and the driving head (8) sits centrally.

Abstract (de)
Eine Vorrichtung zum unterirdischen Verlegen von Leitungen od.dgl. umfaßt einen zylinderförmigen Vortriebskörper (1), der ein axial wirkendes
Schlagwerkzeug (7) aufnimmt und vorderends einen vorzugsweise auswechselbaren Vortriebskopf (8) und hinterends neben den Zuleitungen
(11) zur Eigenversorgung einen Anschluß (12) für die Rohre, Kabel u.dgl. der zu verlegenden Leitungen (16) aufweist. Um einen leistungsstarken,
rationell und zielsicher durchführbaren Vortrieb zu ermöglichen, ist im Vortriebskörper (1) eine koaxiale Werkzeugaufnahme (3) dreh- und antreibbar
gelagert, an der das Schlagwerkzeug (7) exzentrisch und der Vortriebskopf (8) zentrisch sitzen.
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